
Protokół Nr 29/2010 
z posiedzenia XXIX Sesji Rady Gminy Obryte 

z dnia 26 marca  2010 roku 
 
 
 
Rozpoczęcie posiedzenia – godz.10.04 
 
 
Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie Sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Wprowadzenie zmian do  porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z  poprzedniego posiedzenia Sesji. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości od Skarbu 

Państwa – Komendy Wojewódzkiej Policji z siedzibą w Radomiu. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu określającego wysokość, warunki przyznawania, 

obliczania i wypłacania niektórych składników wynagrodzenia nauczycieli oraz dodatku 
mieszkaniowego, wiejskiego i nagród. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Gminy Obryte na rok 2010. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia lokalnego programu opieki nad dzieckiem i rodziną na 

lata 2010-2015. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Obryte w 

drodze bezprzetargowej. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu współpracy gminy Obryte na 2010 rok z 

organizacjami pozarządowymi i innymi uprawnionymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy opłat za zbiorowe zaopatrzenie        w wodę. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe odprowadzenie ścieków. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących 

fundusz sołecki. 
16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
17. Wolne wnioski i informacje. 
18. Zakończenie obrad. 

 
         
 
Ad.1. Otwarcia posiedzenia XXIX Sesji Rady Gminy dokonał  Pan Sławomir Podpora – Przewodniczący 
Rady Gminy. Powitał wszystkich obecnych na posiedzeniu. 
 
Ad.2. Pan Przewodniczący stwierdził prawomocność obrad. Na stan 15 radnych obecnych jest 13.  
Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad.3. Wprowadzenie zmian do  porządku obrad. 
 
P.Przew. zapytał, czy są jakieś propozycje zmian w porządku obrad. 
Nie zgłoszono żadnych zmian do porządku. 
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Za przyjęciem porządku obrad głosowało 13 radnych. 
 
Ad.4.Przyjęcie protokołu z  poprzedniego  posiedzenia  Sesji. 
 
P.Przew.RG – protokół  był wyłożony do wglądu przed posiedzeniem . Nie wniesiono żadnych uwag. 
Za przyjęciem protokołu  z  poprzedniego  posiedzenia  sesji głosowało 13 radnych. 
Protokół  z poprzedniego posiedzenia Sesji Rady Gminy został przyjęty. 
 
Ad.5. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
 
P.Łach – kiedy będzie zrobiona droga na Mokrus. Mieszkańcy nie mogą dojechać do swoich domów. 
Na posiedzenie Sesji Rady  Gminy przybył Pan Stanisław Guzel – Kierownik Biura Powiatowego ARiMR 
w Golądkowie . Przew.RG powitał Pana Kierownika Biura Powiatowego ARiMR , który został 
zaproszony na posiedzenie na wniosek radnych. 
P.Chmiel – kiedy będą równane drogi na terenie całej gminy, poza tym nie można dojechać do działek. 
P.Pudlis – co się dzieje z planowaną inwestycją sieci kanalizacyjnej w Sadykrzu. Już wielokrotnie 
prosiłem o poprawienie drogi k. leśniczówki w Sadykrzu. Co rok tam jest to samo mróz wysadza tą 
drogę. Trzeba to poprawić, to jest taka wielka robota. 
P.Oleksa – czy budowa drogi na Psary Nowiny będzie w tym roku robiona czy nie, jak wygląda sprawa 
tej drogi, czy jest jakaś szansa na realizację tej inwestycji. Druga sprawa – w Psarach Nowinach 
wylewały się ścieki ze studzienek kanalizacyjnych, czy zostało to poprawione. 
P.Guzel – witam Państwa .Dziękuję za zaproszenia. Chcę zapoznać z kilkoma ważnymi informacjami 
dla rolników. Nabór wniosków o renty strukturalne jest planowany na przełomie miesiąca lipca. Na 2 
tygodnie przed naborem będzie ogłoszone, żeby osoby zainteresowane mogły zdążyć te wnioski złożyć.  
Wnioski o wsparcie dla młodego rolnika też będzie można już składać, dofinansowanie wynosi 75.000 
zł. 
P.Smyk – od ilu ha te renty strukturalne będzie można uzyskać i jaka jest kwota tej renty na dzień 
dzisiejszy. 
P.Guzel – od min. 6 ha na Mazowszu, na jedną osobę renta wyniesie ok. 1.000 zł plus 670 zł dla 
współmałżonka. Wysokość renty nie będzie podlegała waloryzacji. Planowany nabór wniosków o 
dofinansowanie na inwestycje w gospodarstwach rolnych z PROW-u to miesiąc sierpień i będzie to 
ostatni nabór. Odnośnie dopłat bezpośrednich dla rolników – ok. 80 protokołów brakuje , żeby wydać 
decyzje w związku z kontrolą foto i na miejscu. Obowiązuje powierzchnia ewidencyjno-gospodarcza. 
Jeżeli się nie zgadza , to trzeba poinformować ARiMR. Po terminie naboru nie ma już uzupełniania 
dokumentów. Były problemy  z płatnościami zwierzęcymi, bo zwierzęta były zarejestrowane na 
współmałżonka i trzeba było wyjaśniać.  
Odnośnie trwałych użytków zielonych – gdy powierzchnia ich spadnie, to rolnik dostaje pismo , żeby 
zwiększyć tą powierzchnię. Wszelkie zmiany i zalecenia trzeba zgłaszać do biura powiatowego. Wnioski 
obszarowe – płatność uzupełniająca była za produkcję na gruntach rolnych typu : zboża , kukurydza, 
buraki pastewne , motylkowe z trawami . W tym roku  będzie można otrzymać tą dopłatę za zielony ugór 
jak w przypadku zbóż. Ponadto można otrzymać płatność do roślin strączkowych (łubin i 
inne).Zachęcam do wcześniejszego składania wniosków, ponieważ my sprawdzamy, przeglądamy i 
wtedy nie ma jakiegoś kłopotu. W tym roku  21 kwietnia mija termin zobowiązania 5-letniego na płatność 
ONW. Jeśli ktoś zmniejsza powierzchnię, to niech nas informuje. W 2004 i 2005 roku jak były 
powierzchnie zmniejszane, to żądaliśmy zwrotu tej płatności. Część rolników nam te dobrowolne zwroty 
zrobiła. Ministerstwo podjęło decyzję, że te osoby które się zgłoszą same i złożą odpowiednie 
oświadczenie – to będziemy umarzać. Bardzo duże dopłaty są do uprawy owoców miękkich (truskawki) 
– 1.500 zł za 1 ha uprawy, wystarczy 0,10 ha i zawarcie umowy z firmą skupującą. 
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Na tym samym wniosku będzie można zaznaczać płatności rolno-środowiskowe (poplony i rolnictwo 
zrównoważone), ja namawiam na rolnictwo zrównoważone tj. 5-letni płodozmian, 360 zł za ha , jeśli jest 
plan rolno-środowiskowy. Ten program prawdopodobnie się w tym roku kończy. 
P.Smyk – bardzo mam duże uwagi do sposobu kontroli , bez kultury są kontrolujący, chodzą jak chcą i 
gdzie chcą bez żadnego uprzedzenia. Pewne niejasności by rolnik mógł wyjaśnić na miejscu. Ponadto 
rolnicy skontrolowani później otrzymują dopłaty na konto z winy kontrolujących, rolnik jest stratny, ale 
żadnych odsetek nie otrzyma z tego tytułu. Tych kontroli jest bardzo dużo i okazuje się , że przez 5 lat 
każdy otrzymywał za jakąś powierzchnię dopłatę, a w tym roku okazało się, że o 1 czy 2 ary ma 
mniejszą tą powierzchnię. W skali kraju to uczyni dużą powierzchnię gruntów i państwo zaoszczędzi. 
Wszyscy mają mniejszą powierzchnię. 
P.Guzel – te kontrole przeprowadzają nasi synowie i córki, taka jest teraz kultura młodych ludzi. Rolnik 
ma jednak prawo do odwołania się od tego pomiaru nie w terminie 14 dni tylko do dnia wydania 
stosownej decyzji. Ja też oceniam krytycznie  tą pracę. Jeżeli rolnik nie wniesie zastrzeżeń do pomiaru, 
to niestety dostaje dopłatę mniejszą o ten 1 czy 2 ary powierzchni. W latach 2004-2006 była stara 
ewidencja gruntów. Mapy rektorowe nie odzwierciedlają rzeczywistości. My płacimy za powierzchnię 
ewidencyjno-gospodarczą, dlatego są nieporozumienia. Windykacja należności należy do  biur 
powiatowych ARiMR. 
P.Pudlis – w Sadykrzu była zmiana granic i moja działka zniknęła z mapy. Przyszło pismo, byłem w 
Golądkowie i wyjaśniłem sprawę, uważając że jest wszystko porządku. Niestety znowu dostałem pismo 
z Golądkowa , że coś jest nieprawidłowo. Proszę o pomoc w tej sprawie, żeby to zostało wyjaśnione jak 
najszybciej i żebym nie musiał kilka razy jeździć i to wyjaśniać. 
P.Guzel – każdy rolnik musi sam dbać o swoje sprawy i o wszystkich zmianach informować nasze 
biuro. Jest kodeks postępowania administracyjnego, który nas obowiązuje. Dopłaty obszarowe są 
przekazywane na konto od  01 grudnia do 30 czerwca następnego roku. Decyzje trzeba wydać do 
końca lutego następnego roku. Jeżeli nie można wydać tej decyzji, to wysyłamy pismo informujące do 
rolnika, że termin nie będzie dochowany z jakiejś określonej przyczyny. 
Być może Departament Ewidencji nie wgrał zmian w ewidencji i dlatego wynikły te kłopoty 
P.Smyk – P.Postek jest doradcą rolniczym zatrudnionym na etacie, czy jego obowiązkiem jest 
wytłumaczyć rolnikowi jakąś kwestię czy nie. 
P.Guzel – Pan Postek pracuje w Ośrodku Doradztwa Rolniczego , ja natomiast w biurze powiatowym 
Agencji. Nie mam nic wspólnego z jego zakładem. My w miarę możliwości pomagamy rolnikom, jeżeli 
do nas zgłaszają jakieś problemy. 
 
P.Przew.RG podziękował Panu Stanisławowi Guzel za przybycie i przybliżenia spraw tak ważnych dla 
rolników naszej gminy. 
 
 
Ad.6. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu Wójtowi. 
P.Wójt – od ostatniej sesji Rady Gminy praktycznie przez cały miesiąc luty, najważniejszym zadaniem 
Wójta Gminy było odśnieżanie dróg. Ciągłe opady śniegu , wiejące wiatry z różnych stron powodowały 
zamiecie śnieżne, z którymi trudno było sobie poradzić. 
Sprzęt do odśnieżania, jaki znajduje się na terenie naszej gminy , nie jest przystosowany do tego typu 
prac. Korzystaliśmy z jednej fadromy i dwóch koparek, plus nasza równiarka oraz Ostrówek. W sumie 
za wynajęty sprzęt zapłaciliśmy około 50 tys. zł plus paliwo do naszych maszyn około 10 tys. zł. 
Na domiar złego groziła nam powódź lub poważne podtopienia. W m-cu lutym ogłosiłem pogotowie 
przeciwpowodziowe, ciągle monitorowaliśmy stany wody Narwi na wodowskazie w Zambskach 
Kościelnych, przekazując dalej do Centrum Zarządzania Kryzysowego w Pułtusku. Najbardziej 
zagrożony  był przysiółek  Zimna Woda (3 gospodarstwa). Mieszkańców psychicznie przygotowałem, 
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aby byli gotowi do ewakuacji, znalazłem też lokum – miejsce zastępcze dla zwierząt gospodarskich . Z 
jednostki saperskiej w Kazuniu mieliśmy przydzielony sprzęt pływający tzw. amfibia wraz z obsługą. 
Byłyby to poważne koszty dla naszej gminy. W tym przypadku aura okazała się łaskawa, bo całe zwały 
śniegu musiały stopnieć, w dzień była odwilż, ale nocne przymrozki nie pozwoliły na to, aby śnieg 
stopniał, rozpuścił się gwałtownie, więc przybór wody w rzekach też był powolny.  
Miałem też kilka wyjazdów poza teren gminy, 2 lutego 2010 r. wraz z Panią Dyrektor GZEASiP 
odbyliśmy  spotkanie w Pułtusku w siedzibie  ZNP z Panią Przewodniczącą Marią Korbal. Tematem 
spotkania były między innymi sprawy wynagradzania , które były teraz omawiane na posiedzeniach 
komisji. 
W dniu 15 luty uczestniczyłem w odprawie w Powiatowym Centrum Zarządzania Kryzysowego – w tym 
czasie nadal aktualny był temat zagrożenia powodziowego, więc omawiane były sprawy przygotowania 
się na wypadek powodzi. 
W dniu 16 luty uczestniczyłem w odprawie, której przewodniczył Komendant Państwowej Powiatowej 
Straży Pożarnej w Pułtusku Pan Witold Musiński. Było to posumowanie działalności PPSP w Pułtusku 
za 2009 rok, a więc wyjazdy do pożarów, do wypadków drogowych, zakupy sprzętu, trudna sytuacja 
finansowa. 
W dniu 25 luty uczestniczyłem w spotkaniu przygotowanym przez OPS Obryte z Panią Beatą Żabką z 
Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej, która jest naszym koordynatorem w Poakcesyjnym Programie 
Wspierania Obszarów Wiejskich, która kontroluje tu nasze poczynania, jednocześnie nas wspiera; 
wybrała sobie naszą gminę jako wzorcową, z tego też tytułu mamy wymierne korzyści finansowe, bo 
występujemy o dodatkową kwotę 40 tys. zł. na 2010 rok. Inne gminy nie nadążają z przygotowaniem 
programów ,a  więc co za tym idzie nie wykorzystują przydzielonych im środków. Więc z tego co 
pozostaje mamy dużą szansę zdobyć dodatkowe środki. 
W dniu 4 marca odbyło się spotkanie Wójtów Gmin Powiatu Pułtuskiego ze Starostą Pułtuskim . 
Omawiane tematy to min.  współpraca gmin powiatu z Zarządem Powiatu oraz inne. 
W dniu 16 marca na zaproszenie Wojewody Mazowieckiego odbyło się spotkanie z przedstawicielami 
jednostek samorządu terytorialnego w Ciechanowie, w którym uczestniczył Wojewoda Pan Jacek 
Kozłowski. To co mogłoby nas tu dziś zainteresować, to było wystąpienie Mazowieckiego 
Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska, który przedstawił najważniejsze zagadnienia z 
zakresu gospodarki odpadami komunalnymi. Ponad 0,5 mln ton śmieci trafia na nielegalne wysypiska. 
Proponowane jest wprowadzenie podatku śmieciowego w gminach. Nie wszyscy w naszej gminie kosze 
na śmieci mają a jakby płacili podatek, to może by to zmobilizowało ich do nabycia takich koszy. 
W dniach  18-22 marca odbywały się posiedzenia komisji Rady Gminy. 
 
Ad.7.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości od 
Skarbu Państwa – Komendy Wojewódzkiej Policji z siedzibą w Radomiu. 
 
P.Przew.RG – temat był omawiany na wszystkich komisjach Rady Gminy, proszę Przewodniczących 
komisji o przedstawienie zajętych stanowisk w tej sprawie. 
P.Przew.RG – udzielił głosu następującym osobom: 
P.Pudlis – Komisja Budżetowo-Gospodarcza była za przyjęciem tej uchwały. 
P.Łach – Komisja Oświaty była za przyjęciem uchwały. 
P.Jarosik – Komisja ds. Rolnictwa była za przyjęciem uchwały. 
P.Książak – Komisja Rewizyjna była za przyjęciem uchwały. 
 
P.Przew.RG odczytał uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych (100% obecnych). 
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Uchwała Nr XXIX/187/2010 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości od 
Skarbu Państwa – Komendy Wojewódzkiej Policji z siedzibą w Radomiu została podjęta. 
 
 
Ad.8.Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu określającego wysokość, warunki przyznawania, 
obliczania i wypłacania niektórych składników wynagrodzenia nauczycieli oraz dodatku 
mieszkaniowego, wiejskiego i nagród. 
 
P.Przew.RG – temat był omawiany na wszystkich komisjach Rady Gminy, proszę Przewodniczących 
komisji o przedstawienie zajętych stanowisk . 
P.Przew.RG – udzielił głosu następującym osobom: 
P.Pudlis – Komisja Budżetowo-Gospodarcza była za przyjęciem tej uchwały. 
P.Łach – Komisja Oświaty była za przyjęciem uchwały. 
P.Jarosik – Komisja ds. Rolnictwa była za przyjęciem regulaminu. 
P.Książak – Komisja Rewizyjna była za przyjęciem  regulaminu. 
 
P.Przew.RG odczytał uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych (100% obecnych). 
 
Uchwała Nr XXIX/188/2010 w sprawie regulaminu określającego wysokość, warunki przyznawania, 
obliczania i wypłacania niektórych składników wynagrodzenia nauczycieli oraz dodatku 
mieszkaniowego, wiejskiego i nagród została podjęta. 
 
Ad.9.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Gminy Obryte na rok 2010. 
 
P.Przew.RG – temat był omawiany na wszystkich komisjach Rady Gminy. Proszę Panią Abramczyk o 
odczytanie uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej na rok 2010. 
P.Abramczyk – wszystkie  zmiany zostały omówione na komisjach. Od posiedzeń komisji nic się nie 
zmieniło. Projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. 
P.Przew.RG - proszę Przewodniczących komisji o przedstawienie zajętych stanowisk . 
P.Pudlis – Komisja Budżetowo-Gospodarcza była za przyjęciem tej uchwały. 
P.Łach – Komisja Oświaty była za przyjęciem uchwały. 
P.Jarosik – Komisja ds. Rolnictwa była za przyjęciem uchwały. 
P.Książak – Komisja Rewizyjna była za przyjęciem uchwały 
 
P.Abramczyk odczytała uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych (100% obecnych). 
 
Uchwała Nr XXIX/189/2010 w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Gminy Obryte na rok 2010 została 
podjęta. 
 
Godz. 11.15 – Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 5-minutową przerwę. 
Godz. 11.20 – Przewodniczący Rady Gminy wznowił obrady Sesji. 
 
Ad.10.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia lokalnego programu opieki nad dzieckiem i rodziną 
na lata 2010-2015. 
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P.Przew.RG – temat był omawiany na wszystkich komisjach Rady Gminy, proszę Przewodniczących 
komisji o przedstawienie zajętych stanowisk w tej sprawie. 
P.Przew.RG – udzielił głosu następującym osobom: 
P.Pudlis – Komisja Budżetowo-Gospodarcza była za przyjęciem tej uchwały. 
P.Łach – Komisja Oświaty była za przyjęciem uchwały. 
P.Jarosik – Komisja ds. Rolnictwa była za przyjęciem tego programu. 
P.Książak – Komisja Rewizyjna była za przyjęciem tego programu. 
 
P.Pudlis – ta pomoc dla rodziny, żeby nie była ingerencją w sprawy rodziny. 
P.Wóltańska – pracownik Ośrodka Pomocy Społecznej – nam chodzi o pomoc rodzinie, ponieważ taki 
obowiązek nakłada na nas ustawa, my chcemy wspierać rodzinę i jej pomagać a nie ingerować w 
sprawy rodziny. Jesteśmy dalecy od tego.  
 
P.Przew.RG odczytał uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych (100% obecnych). 
 
Uchwała Nr XXIX/190/2010 w sprawie przyjęcia lokalnego programu opieki nad dzieckiem i rodziną na 
lata 2010-2015 została podjęta. 
 
Ad11.Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Obryte w 
drodze bezprzetargowej. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu Panu Wójtowi. 
P.Wójt – mamy nieruchomość gminną w Sokołowie Włościańskim o pow. 0,04 ha , kiedyś tam była 
kuźnia. Nieruchomość tą możemy sprzedać tylko sąsiadowi tej nieruchomości, ponieważ nie ma 
możliwości zagospodarowania tej działki jako odrębnej nieruchomości. Z tą działką graniczą dwie 
nieruchomości,  z których jeden właściciel podpisał oświadczenie ,że  nie zamierza kupić tej działki, 
natomiast drugi  wyraził zgodę na zakup tej działki po cenie wyszacowanej przez rzeczoznawcę 
majątkowego. Osobą zainteresowaną kupnem jest P. Skoczylas Kazimierz – były sołtys wsi. Gdybyśmy 
ogłosili przetarg , to doszłyby dodatkowe koszty z tym związane. 
P.Przew.RG – temat był omawiany na wszystkich komisjach Rady Gminy, proszę Przewodniczących 
komisji o przedstawienie zajętych stanowisk w tej sprawie. 
P.Przew.RG – udzielił głosu następującym osobom: 
P.Pudlis – Komisja Budżetowo-Gospodarcza była za zbyciem tej nieruchomości. 
P.Łach – Komisja Oświaty była za przyjęciem uchwały. 
P.Jarosik – Komisja ds. Rolnictwa była za przyjęciem tej uchwały. 
P.Książak – Komisja Rewizyjna była za zbyciem tej nieruchomości. 
 
P.Przew.RG odczytał uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych (100% obecnych). 
 
Uchwała Nr XXIX/191/2010 w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Obryte w 
drodze bezprzetargowej została podjęta. 
 
Ad.12.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu współpracy gminy Obryte na 2010 rok z 
organizacjami pozarządowymi i innymi uprawnionymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego. 
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P.Przew.RG – temat był omawiany na wszystkich komisjach Rady Gminy, proszę Przewodniczących 
komisji o przedstawienie zajętych stanowisk w tej sprawie. 
P.Przew.RG – udzielił głosu następującym osobom: 
P.Pudlis – Komisja Budżetowo-Gospodarcza była za przyjęciem tej uchwały. 
P.Łach – Komisja Oświaty była za przyjęciem uchwały. 
P.Jarosik – Komisja ds. Rolnictwa była za przyjęciem uchwały. 
P.Książak – Komisja Rewizyjna była za przyjęciem tej uchwały. 
 
P.Przew.RG odczytał uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych (100% obecnych). 
 
Uchwała Nr XXIX/191/2010 w sprawie przyjęcia programu współpracy gminy Obryte na 2010 rok z 
organizacjami pozarządowymi i innymi uprawnionymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego została podjęta. 
 
 
Ad.13.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy opłat za zbiorowe zaopatrzenie w wodę. 
 
P.Przew.RG – temat był omawiany na wszystkich komisjach Rady Gminy, proszę Przewodniczących 
komisji o przedstawienie zajętych stanowisk w tej sprawie. 
P.Przew.RG – udzielił głosu następującym osobom: 
P.Pudlis – Komisja Budżetowo-Gospodarcza była za przyjęciem tej uchwały. 
P.Łach – Komisja Oświaty była za przyjęciem uchwały. 
P.Jarosik – Komisja ds. Rolnictwa była za przyjęciem stawek za wodę. 
P.Książak – Komisja Rewizyjna była za pozostawieniem ubiegłorocznych stawek za wodę. 
 
P.Przew.RG – proszę o wyjaśnienie nam zmiany tytułu tej uchwały, ma być „ w sprawie przedłużenia 
obowiązywania taryfy opłat za zbiorowe zaopatrzenie w wodę.” 
P.Dyga T. – w tekście uchwały jest wszystko prawidłowo, ale okazało się, że w tytule również musi być 
taki zapis. 
P.Przew.RG odczytał uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych (100% obecnych). 
 
Uchwała Nr XXIX/193/2010 w sprawie przedłużenia obowiązywania  taryfy opłat za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę została podjęta. 
 
Ad.14.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe odprowadzenie ścieków. 
 
P.Przew.RG – temat był omawiany na wszystkich komisjach Rady Gminy, proszę Przewodniczących 
komisji o przedstawienie zajętych stanowisk w tej sprawie. 
P.Przew.RG – udzielił głosu następującym osobom: 
P.Pudlis – Komisja Budżetowo-Gospodarcza była za przyjęciem tej uchwały. 
P.Łach – Komisja Oświaty była za przyjęciem uchwały. 
P.Jarosik – Komisja ds. Rolnictwa była za przyjęciem uchwały. 
P.Książak – Komisja Rewizyjna była za stawkami ubiegłorocznymi. 
P.Przew.RG – w tej uchwale również ma być zmiana zapisu „ w sprawie przedłużenia obowiązywania 
taryfy za zbiorowe odprowadzenie ścieków” z tego samego powodu , co poprzednia uchwała. 
P.Przew.RG odczytał uchwałę w w/w sprawie. 
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Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu (100% obecnych). 
 
Uchwała Nr XXIX/194/2010 w sprawie przedłużenia obowiązywania taryfy za zbiorowe odprowadzenie 
ścieków została podjęta. 
 
 
Ad.15.Podjęcie uchwały w sprawie zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków 
stanowiących fundusz sołecki. 
 
P.Przew.RG – ten temat był omawiany na komisjach, jednak komisje pozostawiły decyzję w tej sprawie 
podjąć na Sesji Rady Gminy. 
P.Przew.RG – udzielił głosu następującym osobom: 
P.Pudlis – miały być wyliczenia tych kwot funduszu na każde sołectwo przygotowane. 
P.Wójt – kwota funduszu sołeckiego na wszystkie wsie wynosi 237.000 zł rocznie w zależności od liczby 
mieszkańców. 
P.Abramczyk – kwoty funduszu sołeckiego na poszczególne wsie wynoszą : Bartodzieje – 11.347 zł, 
Ciółkowo Małe – 8.316 zł, Ciółkowo Nowe – 6.528 zł, Ciółkowo Rządowe – 9.870 zł, Cygany – 9.637 zł, 
Gostkowo – 6.735 zł, Gródek Nowy – 9.585 zł, Gródek Rządowy - 18.057 zł, Sadykierz – 12.798 zł, 
Kalinowo – 7.461 zł, Mokrus – 5.777 zł, Obryte – 25.907 zł, Płusy – 7.849 zł, Psary – 18.964 zł, 
Rozdziały – 7.616 zł, Rowy – 5.829 zł, Skłudy – 6.062 zł, Sokołowo Włościańskie -11.295 zł, Sokołowo 
Parcele – 5.932 zł, Tocznabiel – 6.606 zł, Ulaski – 7.409 zł, Wielgolas – 9.093 zł, Zambski Kościelne -
13.705 zł, Zambski Stare - 9.818 zł. 
P.Wójt – tworząc ten fundusz trzeba te 200.000 zł na przyszły rok znaleźć w budżecie,  dofinansowanie 
wynosi tylko 20%. W ten sposób środki na inwestycje zostaną rozdrobnione na drobne rzeczy. Trzeba 
będzie podnieść podatki, czy opłaty za  wodę i ścieki ,żeby te środki wyasygnować. 
P.Abramczyk – do 31 lipca Wójt musi poinformować sołectwa o wysokości środków przypadających na 
każde sołectwo. Warunkiem przyznania środków jest złożenie do Wójta wniosku w terminie do 30 
września. Wniosek uchwala zebranie wiejskie. Jeżeli Wójt uzna, że wniosek jest prawidłowy , to wtedy 
w projekcie uwzględnia środki na te cele. 
P.Radca – jeżeli wójt uwzględni wniosek, to musi uwzględnić go w projekcie budżetu. 
P.Oleksa – na co te środki z funduszu można przeznaczyć. 
P.Radca – na zadania własne i zgodne ze Strategią Rozwoju Gminy. 
P.Chmiel – w tej chwili jest takie odczucie, że  nie można się doprosić od Wójta wywrotki żwiru. Myślę, 
że jak będą te środki racjonalnie wydatkowane, to coś można w danej wsi za to zrobić. Można ciąć 
koszty własne a nie tylko podnosić podatki, niech Wójt nas nie zastrasza podatkami. Dziś mamy wiele 
dróg nieprzejezdnych, karetka nie może dojechać . 
P.Markowska – sołtys wsi Bartodzieje – dzisiaj wszystkie środki idą na Obryte, Psary i Gródek. 
P.Pudlis – czy te środki na dożwirowanie dróg będą zlikwidowane. 
P.Wójt – ok. 40.000 zł na żwir mam środków i po świętach rozpoczniemy żwirowanie dróg gminnych. 
P.Pudlis – co my jako wieś za te środki z funduszu sołeckiego zrobimy. Sama wieś się pokłóci o te 
pieniądze. Rozdrobnimy środki w budżecie i nic konkretnego nie zrobimy . 
P.Borczyński – sołtys wsi Rozdziały – sołtys powinien mieć jakieś środki do dyspozycji, żeby mógł 
czymś zarządzać. Wszystkie środki idą w jedno miejsce. 
P.Koński – sołtys wsi Psary – chlew mi się zawalił i wielu innym rolnikom, też jakaś pomoc by się 
przydała. 
P.Chmiel – o przepusty prosimy Wójta już 6 lat. Sami mieszkańcy by się angażowali w te prace i myślę, 
że gorzej te środki nie będą wydane niż teraz. Myślę, że ten fundusz jest dobry dla nas. 
P.Pudlis – to dać wszystkim po równo. Dlaczego większe wsie mają na tym skorzystać. 
P.Chmiel – jak wieś Obryte nie ma potrzeby, to nie musi brać tych środków. 
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P.Koński – sołtys wsi Psary - proszę Wójta o interwencję do Starostwa w sprawie udrożnienia przepustu 
w Psarach k. Pana Sitka. 
P.Radecki – czy niewykorzystane środki  z funduszu przechodzą na drugi rok. 
P.Abramczyk – nie przechodzą, wygasają z upływem roku budżetowego. 
P.Oleksa – jak nie utworzymy funduszu, to te 20% czyli 50.000 zł dofinansowania stracimy jako gmina. 
P.Pudlis – wszyscy mówimy, żeby realizować inwestycje wg ustalonego planu. Jeżeli utworzymy  ten 
fundusz, to większych inwestycji nie zrobimy. Kanalizacji  w Sadykrzu dalej nie będzie. 
P.Łach – całego budżetu nie dzielimy dzisiaj, tylko mówimy o funduszu sołeckim na 2011.Za kanalizacją 
w Sadykrzu jesteśmy . 
P.Smyk – przeciwko komu my dyskutujemy, sołectwo to przecież nasi mieszkańcy. Czy przystanek czy 
ławkę można będzie za te środki kupić. To jest daremna dyskusja, podnieśmy rangę tym sołtysom. 
Sołtys będzie robił ludziom a nie sobie. 
P.Chmiel – jak ten fundusz przejdzie, to można przecież pracownika wyznaczyć z gminy, żeby pomagał 
sołtysom w pisaniu tych wniosków.  
P.Wójt – będziemy na pewno sołtysom pomagać w przygotowaniu takiego wniosku. 
P.Radca - powinien być wniosek zgłoszony i przegłosowany o wyrażenie zgody na utworzenie 
funduszu, ponieważ projekt uchwały mówi o nieutworzeniu funduszu.  
P.Chmiel – zgłaszam wniosek o zmianę  zapisu w uchwale i wpisanie , że „ wyraża się zgodę na 
wyodrębnienie  w budżecie gminy na 2011 rok środków stanowiących  fundusz sołecki”. 
P.Smyk – proszę o odczytanie uchwały w tej sprawie, żeby radni wiedzieli za czym głosują. 
P.Przew.RG odczytał uchwałę ze zgłoszonym wnioskiem P.Chmiela dot.  § 1. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 9 radnych, 3 radnych było przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu 
(100% obecnych ). 
 
Uchwała Nr XXIX/195/2010  w sprawie zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków 
stanowiących fundusz sołecki została podjęta. 
 
 
Ad.16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
P.Przew.RG – udzielił głosu Panu Wójtowi . 
P.Wójt – 1)dot. interpelacji P.Łacha – droga na Mokrus będzie remontowana po świętach, 2) dot. 
interpelacji  P.Chmiela – na drogi w Zambskach już dzisiaj miała iść równiarka i naprawić te drogi, jak 
naprawimy naszą równiarkę, będziemy równać też inne drogi gminne. 3) dot. interpelacji P.Pudlisa – co 
roku na wiosnę sytuacja się powtarza, postawiliśmy znaki informacyjne. Trzeba będzie  pomyśleć i coś 
zrobić. Jeśli chodzi o kanalizację, nie wiem czy zdołamy tyle środków uzyskać, żeby rozpocząć tą 
inwestycję. Niewiele się dzieje w funduszach. Po 9 miesięcy czekamy na rozstrzygnięcia wniosków o 
dofinansowanie np. na hydrofornię Cygany 4) dot. interpelacji P.Oleksy – inwestycja jest pod znakiem 
zapytania, jeżeli nam obetną 250.000 zł z Urzędu Marszałkowskiego, to nie zrobimy tej inwestycji. 
Odnośnie awarii w sieci kanalizacyjnej – konserwator miał to naprawić. 
 
Ad.17. Wolne wnioski i informacje. 
 
P.Przew,RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Chmiel – znak informacyjny przy drodze na Zambski jest napisany z błędem, czy nie można tego 
poprawić. Żarówka k. Pana Dąbkowskiego w Zambskach już kilka miesięcy się nie świeci i nie jest 
wymieniona .Prawdopodobnie lampa jest zepsuta. 
P.Radecki – w Ciółkowie k. Pana Bryka też się nie świeci żarówka. 
P.Rutkowski M. – zwracałem się wiele razy o znak informacyjny  w kierunku miejscowości Rowy. 
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P.Radecki – od godz. 17.00 już palą się lampy, czy nie można ich przestawić, żeby się zapalały później. 
P.Chmiel – była robiona ewidencja gruntów w Zambskach Kościelnych na działkach letniskowych , do 
której dokładaliśmy i okazuje się, że dużo budynków na trelinkach zapisane jest, że są na fundamencie 
stałym i ludzie płacą  podatki. Czy geodeci nie znali przepisów robiąc tą ewidencję. 
P.Postek – dwie informacje mam do przekazania : 1) jest organizowany kurs chemizacji w dn.15-
16.04.2010 r. i 20-21.05.2010 r. , koszt kursu wynosi 70 zł , zaświadczenie jest ważne na 5 lat. 2) 
rolnicy, którzy posiadają Internet będą mogli otrzymywać najnowsze informacje z zakresu rolnictwa z 
ODR-u , tylko muszą wypełnić i złożyć do mnie ankietę, którą później rozdam osobom 
zainteresowanym. 
P.Borczyński – czy prawo się zmieniło w naszej gminie,  Pani Godlewska mnie wzywa w sprawie 
przekazania wspólnoty gruntowej wsi Rozdziały na rzecz gminy, bo my się sami nie podzielimy. Nie 
wiem, o co tu chodzi. Niech pani Godlewska nie robi z nas głupich.  
P.Wójt – P.Godlewska dba o majątek gminy. 
P.Książak G. – sołtys wsi Sokołowo Parcele – co z tym przepustem, o który wcześniej prosiłem. 
P.Oleksa – przypominam P.Wójtowi o przepuście na Skłudach. Ludzie zaczną jeździć na pole i droga 
będzie nieprzejezdna. 
P.Pudlis – byłem w poniedziałek na spędzie i ludzie narzekają na opłaty za badania zwierząt. Do kogo 
się zwrócić w tej sprawie. Dlaczego dla rolnika nie ma zabezpieczenia ceny skupu żywca czy bydła, 
tylko chce się jeszcze dodatkowe opłaty, pomimo, że ta cena skupu jest i tak niska. 
P.Chmiel – ma być robiona droga na Tocznabiel, czy jest w planie zmiana tych przepustów, które już są 
zakopane tak prowizorycznie. To nie jest dobrze zrobione . 
P.Wójt – przepusty są na tej drodze zrobione. 
P.Chmiel – tam ma być kładziony asfalt na żwir, nie wiem, czy to też  będzie dobrze zrobione. 
 
Ad.18.Zakończenie obrad. 
 
Godz.12.15 - Pan Przewodniczący Rady Gminy - zamykam posiedzenie XXIX Sesji Rady Gminy 
Obryte. 
 
 
 Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
 
      Protokolant: 
 
      /Zofia Bala/ 
       Przewodniczący Rady Gminy 
 
              /Sławomir Podpora/ 


